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Protokół Nr  10/2018 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów RM 

w dniu 9 października 2018 r. 

 

 

Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej w Białogardzie 

Obecni wg załączonej listy. 

 

Tematyka posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 

2. Analiza działalności finansowo-rzeczowej za 2017 rok Białogardzkiego Ośrodka Sportu 

i Rekreacji Sp. z o.o., w tym kompleksu basenowo – rekreacyjnego. 

3. Analiza działalności finansowo rzeczowej za 2017 rok Zakładu Gospodarki Komunalnej 

i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Białogardzie.  

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia – 

schronisku dla osób bezdomnych – druk A, 

b) w sprawie zasad udzielania z budżetu Miasta dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 

inwestycji w zakresie wymiany źródeł ogrzewania węglowego w budynkach lub lokalach 

mieszkalnych – druk B, 

c) w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Białogard   – druk C, 

d) w sprawie wymagań,  jakie  powinien  spełniać projekt budżetu obywatelskiego na rok 

2019  - druk D,  

e) w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej – druk E, 

f) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2018 – druk F, 

5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Białogard za I półrocze 2018 r.   

6. Sprawy różne, w tym: 

   - Informacja z działalności Komisji Budżetu i Finansów w 2018 r. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1 

 Posiedzenie o godz. 1400 „otworzyła i prowadziła” Przewodnicząca Komisji – 

Jadwiga Klonowska. Komisja przyjęła protokół z poprzedniej Komisji oraz przedstawiony 

porządek, głosując: za-5 (jednogłośnie).   

 

Ad 2 

 Analizę działalności finansowo-rzeczowej za 2017 rok Białogardzkiego Ośrodka Sportu 

i Rekreacji Sp. z o.o., w tym kompleksu basenowo – rekreacyjnego przedstawił Jacek Słowiński, 

Prezes Spółki BOSiR. Informacja stanowi załącznik do protokołu. Kapitał Spółki na koniec 

2017 r.  wynosił  9 mln 262 tys. zł. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Andrysiak -  pytał jak się mają przychody do kosztów krytego basenu bez dofinansowania 

Miasta? 

Prezes – odpowiedział, że nie prowadzą osobnego rozliczenia, ale koszt dopłaty wynosi 

pomiędzy 1 mln zł a 1 mln 200 tys. zł. 

J.Klonowska  – pytała o wysokość kapitału Spółki na koniec roku 2017? 

Prezes – odpowiedział, że wysokość kapitału Spółki wynosiła 10 mln 862 tys. 100 zł. 
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J.Klonowska  - pytała o wysokość środków pieniężnych na koniec 2017 r.? 

Prezes – odpowiedział, że 212 tys. zł. 

J.Klonowska  - pytała o wysokość należności na koniec roku 2017? 

Prezes – odpowiedział, że są należności krótkoterminowe w kwocie 203 tys. zł na bieżące 

wydatki oraz zobowiązania długoterminowe - 14 mln 362 tys. 217 zł. Po III kwartałach 

zmniejszają się do ponad 13 mln zł. Prezes poinformował o ilości wejść za 9 m-cy 2017 r.  na 

basen – 76 tysięcy a do sauny - 21 tysięcy. Natomiast do końca września 2018 r. było 56 tys. 

389 wejść do strefy basenowej i 13 tys. 755 wejść do sauny. 

J.Klonowska  – pytała czy porównując obecną sytuację do 2017 r. wiąże się to z zyskiem czy ze 

stratą, bo środki trwałe wzrastają? 

Prezes – odpowiedział, że wiąże się to ze stratą. Majątek wzrósł w związku z przejęciem na stan 

basenu i zwiększeniem kapitału. Nie są to koszty bieżące, które mają wpływ na zysk i straty. 

J.Klonowska  – pytała w jakim zakresie współpracują z lokalnymi klubami sportowymi, czy 

kluby ponoszą koszty? 

Prezes – odpowiedział, że w zakresie udostępniania obiektów, kluby ponoszą koszty, np. koszt 

sali dla AKS nie pokrywa w całości kosztów, więc pokrywają tylko część kosztów. Łącznie 

kluby sportowe płacą 180 tys. zł, z tego 80 tys. zł AKS, resztę UKS „Unia” i Klub 

Lekkoatletyczny „Iskra”. 

J.Klonowska – pytała kto jest w Radzie Nadzorczej Spółki? 

Prezes – odpowiedział, że trzech prawników: M.Kasprzak, T.Broński i E.Kwietniewska-Zapart. 

K.Skoczyk – pytał co ze starą tablicą podświetlaną? 

Prezes – odpowiedział, że jest niesprawna, gdy świeci słońce to nic nie widać. Takiej 

technologii się już nie stosuje a koszt naprawy jest duży. 

K.Skoczyk – pytał o spikerkę? 

Prezes – odpowiedział, że została wyremontowana, problemem budynku jest brak ogrzewania. 

J.Klonowska  – pytał o problemy kadrowe, bo dosyć długo był brak kadry na basenie? 

Prezes – odpowiedział, że to była pojedyncza sytuacja. 

J.Klonowska – pytała o straty i o nagrodę dla Prezesa? Przewodnicząca Komisji stwierdziła, 

że jest za pracownikami, bo osoby, które pracowały za pracowników przebywających na 

zwolnieniu powinny otrzymać dodatkową zapłatę. 

Prezes – odpowiedział, że  starają się dobrze wynagradzać pracowników, bo praca na obiekcie 

jest ciężka, były nagrody dla pracowników. 

J.Klonowska – pytała z jakimi problemami się najbardziej borykają? 

Prezes – odpowiedział, że problem dotyczy niszczenia mienia komunalnego. Musieli 

zamontować monitoring za 10 tys. zł. Nieletni zrobili zniszczeń na ponad 20 tys. zł.  

P.Szyszlak – pytał co z wynajmem wolnych pomieszczeń i czy będzie ogłoszony przetarg? 

Prezes – poinformował, że wypowiedzieli umowę, bo nie płacił najemca czynszu, tu trzeba 

poszukać klienta, bo czynsz wynosi 7 tys. zł i podatek. Zależy im, aby to była siłownia.  

J.Andysiak – pytał czy jest zainteresowanie basenem odkrytym? 

Prezes – odpowiedział, że tak szczególnie w lipcu.  

 

Po wyczerpaniu głosów Przewodnicząca Komisji zamknęła w/w punkt. 

 

 

Ad 3  

Analizę działalności finansowo rzeczowej za 2017 rok Zakładu Gospodarki Komunalnej 

i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Białogardzie przedstawił Andrzej Nowak, Prezes Spółki ZGKiM. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. Kapitał Spółki na koniec 2017 r.  wynosił 462 tys. 

zł, w tym roku został podwyższony o 150 tys. zł. Zarząd jednoosobowy, Rada Nadzorcza 
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trzyosobowa składa się z prawników: J.Węglewskiego, A.Witaszka, J.Kalinowskiej-

Domaradzkiej. Prokurentem jest S.Kica. Spółka ma charakter użyteczności publicznej.  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Klonowska – pytała jaki jest wskaźnik płynności Spółki, na ile  środki wypracowane przez 

Spółkę wystarczają na bieżącą działalność, bo w ubr. majątek Spółki zmalał? 

Prezes – odpowiedział, że to prawda, ale nie ma odtworzenia. 

J.Klonowska – pytała w czyj skład wchodzi schronisko miejskie? 

Prezes – odpowiedział, że Miasto zarządza, a Spółka ZGKiM wynajmuje teren. Można to 

przekazać ale trzeba zapłacić vat w kwocie ok. 300 tys. zł. 

J.Klonowska – pytała czy opłaty za psy są Spółki? 

Prezes – odpowiedział, że pobiera Miasto, jako dochód Miasta. 

Skarbnik – wyjaśniła, że Prezes otrzymuje na utrzymanie schroniska 300 tys. zł.   

Prezes – stwierdził, że gdyby schronisko było przekazane to miałby dochód z Miasta i z gmin. 

J.Klonowska – pytała czy zatrudnienie w Spółce wzrosło? 

Prezes – odpowiedział, że jest mniej pracowników niż w ubr., ponieważ nowy sprzęt  zastępuje 

10 osób. Obecnie jest około 80 osób (łącznie z sezonowymi). Prezes wspomaga się także 

więźniami oraz osobami odrabiającymi czynsz. 

J.Klonowska – pytała co będzie, gdy Prezes nie otrzyma pieniędzy z Miasta? 

Prezes – odpowiedział, że w listopadzie nie będzie miał na wynagrodzenie.   

K.Skoczyk – pytał o planowane 350 tys. zł, czy w tym jest akcja zima? 

Prezes – powiedział, że to już jest pomniejszona kwota. 

Sekretarz – wyjaśnił, że na akcję zima mają w budżecie ok. 330 tys. zł, co stanowi o 50 tys. zł 

więcej. W formie dopłat do Spółki  otrzymali 2 mln 362 tys. 400 zł. Ponadto wyrównanie straty 

z 2018 r. wyniesie 100 tys. zł. Sekretarz przedstawił wykonanie Spółki, która w formie dopłat 

otrzymuje środki  z Miasta.  

J.Klonowska – pytał które zadania przynoszą największe straty a które dochody? 

Prezes – odpowiedział, że najwięcej przeznacza środków na zieleń, a nie ma zadań 

dochodowych. 

J.Andrysiak – pytał skąd mają sposób przycinki drzew w górę? 

Prezes – odpowiedział, że jeżeli drzewo wykształci koronę to nie można jej przycinać. 

J.Andrysiak – pytał ile można podnieść pracownikom na wynagrodzeniach? 

Prezes – odpowiedział, że w ubr. wcale nie podniósł. Prezes podnosi wynagrodzenie wówczas, 

gdy oszczędza jakieś stanowisko. Jak odszedł z firmy Pan Witkowski czy była planowana 

odprawa emerytalna to była podwyżka.    

  

Po wyczerpaniu głosów Przewodnicząca Komisji zamknęła w/w punkt. 

 

Ad 4 

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał: 

a) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia 

– schronisku dla osób bezdomnych – druk A, 

Przedstawił: Piotr Janowski, Sekretarz Miasta 

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku głosów poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3 (jednogłośnie). 

 



4 

 

b) w sprawie zasad udzielania z budżetu Miasta dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 

inwestycji w zakresie wymiany źródeł ogrzewania węglowego w budynkach lub lokalach 

mieszkalnych – druk B, 

Przedstawił: Piotr Janowski, Sekretarz Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

K.Skoczyk - pytał kiedy można składać wnioski? 

Sekretarz – odpowiedział, że po uchwaleniu budżetu, do 30 czerwca 2018 r. 

J.Andrysiak – pytał czy piec na węgiel można wymienić na inny z podobnym opałem? 

Sekretarz – odpowiedział, że nie, tylko na gaz, zasilany z miejskiej sieci. 

J.Klonowska – pytała ile osób skorzystało w tym roku z takiej dotacji? 

Sekretarz – powiedział, że średnio w roku korzysta od 20 do 25 osób z dotacji. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1. 

 

 

c) w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Białogard   – druk C, 

Przedstawił: Piotr Janowski, Sekretarz Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Klonowska – pytała ile razy zmienialiśmy plan zagospodarowania w tym roku i jakie to za 

sobą poniesie skutki? 

Sekretarz – odpowiedział, że w tym roku tylko wywołaliśmy zmianę planu. W tym celu wybrano 

planistę. Duża zmiana kosztuje 40-50 tys. zł a mała zmiana 15 tys. zł. Sytuacja  na terenie 

miasta się zmienia w zakresie przeznaczenia terenów. Na terenie firmy Moroz brakowało 

drogi publicznej, dlatego część nieruchomości wydzielono na drogę. Przy Centrum 

Rehabilitacji był parking, propozycja zmiany na usługi z linią zabudowy 6 m od pasa 

drogowego. Ostatnia propozycja dot. ul. Kaszubskiej. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-2, przeciw-0, wstrzymało się-2. 

 

d) w sprawie wymagań,  jakie  powinien  spełniać projekt budżetu obywatelskiego na rok 

2019  - druk D,  

Przedstawił: Piotr Janowski, Sekretarz Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

M.Siwek – pytał jakie koszty będzie generować dodatkowe głosowanie? 

Sekretarz – odpowiedział, że w ramach obowiązków pracowników głosowanie będzie przez 10 

dni, codziennie gdzie indziej, albo w jednostkach miejskich albo w klubach osiedlowych BSM. 

Sekretarz prosił o przyjęcie autopoprawki w załączniku dot. klauzuli RODO. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały z autopoprawką. 

Komisja nie zajęła stanowiska w sprawie w/w projektu uchwały, głosując: 

za-1, przeciw-1, wstrzymało się-1. 
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e) w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej – druk E, 

Przedstawił: Maciej Siwek, członek Klubu Forum Obywatelskie 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Andrysiak – zgłosił uwagę, aby odstąpić od wpisywania PESEL-u. 

Sekretarz – powiedział, że PESEL weryfikuje daną osobę, bo zdarzają się osoby tak samo 

nazywające się i mieszkające pod tym samym adresem. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-2, przeciw-0, wstrzymało się-2. 

 

 

f) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2018 – druk F, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

M.Siwek – pytał czy można zamieszczać estetyczniejsze rozkłady jazdy na nowych wiatach 

przystankowych, bo obecne są poklejone i wyglądają brzydko? 

Sekretarz – odpowiedział, że są to pewnie rozkłady jazdy innych przewoźników, bo miejskie są 

w ramce.  

J.Klonowska – stwierdziła, że takie tabliczki należało przygotować dla innych przewoźników, 

bo oni płacą za korzystanie z przystanków. To powinno być zawarte w umowie. 

Sekretarz – powiedział, że zwróci uwagę do Wydz. GK.  

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-2, przeciw-0, wstrzymało się-2. 

 

Ad 5 

Informację o przebiegu wykonania budżetu Miasta Białogard za I półrocze 2018 r. 

przedstawiła Iwona Kubiak Skarbnik Miasta.   

 

W  wyniku braku dyskusji Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  informację o przebiegu 

wykonania budżetu Miasta Białogard za I półrocze 2018 r., głosując: za-4 (jednogłośnie). 

 

Ad 6 

W sprawach różnych Komisja zapoznała się z informacją z działalności Komisji Budżetu 

i Finansów w 2018 r. 

 

Komisja przyjęła informację stanowiącą załącznik do protokołu, nie wnosząc uwag. 

 

Ad 7 

Po wyczerpaniu tematyki o godz.17
00

 zakończono Komisję.  

Protokołowała: M.Zimmer 

 

  Przewodnicząca Komisji 

 

        Jadwiga  Klonowska 


